
سالها شاهد بتوجه به سواحل مران بودیم و حالا امور سرعت گرفته است/ توسعه

نامتوازن لزوماً بد نیست/ نرانهای زیستمحیط را درک مکنم

به گزارش روابط عموم و امور بین الملل منطقه آزاد چابهار به نقل از اعتماد آنلاین عبدالرحیم کردی، مدیرعامل منطقه آزاد چابهار، با

تأکید بر اینه فعالیتهای توسعهای در سواحل مران، برنامهریزیشده است، مگوید: «ما اصلا اعتقاد نداریم که آنچه در چابهار و

بهطورکل سواحل مران اتفاق مافتد، شتابزده است. سالها به این مناطق توجه نشده، پروژههای زیادی تعریف و امانسنج شده

اما روی زمین مانده است و حالا فعالیتها سرعت گرفته است.»

رانران ابراز ناز معاونان سازمان حفاظت محیط زیست نسبت به توسعه نامتوازن در منطقه آزاد چابهار و سواحل م پیش ی مدت

کرده بود اما عبدالرحیم کردی، مدیرعامل منطقه آزاد چابهار در گفتوگو با اعتمادآنلاین مگوید: «اینطور نیست که لزوماً توسعه

بینیم که در مناطق بسیاری توسعه ابتدا نامتوازن بوده، یعنمنطقه، بد باشد. اتفاقاً ما م نامتوازن در بدو آغاز عملیات توسعهای در ی

تمام زیرساختها با هم توسعه پیدا نردهاند بله ابتدا ی سری پروژهها تعریف و اجرا شدهاند و این پروژهها بهعنوان ابزار محرک در

منطقه عمل کرده و در سایر زیرساختها هم تحول ایجاد کرده است.»

او نرانهای زیستمحیط را که حول محور فعالیتهای آغازشده در منطقه مران به وجود آمده، منطق مداند و مگوید: «خود ما

بهشدت این نران را قائل هستیم و به همین دلیل هم شورای حفاظت از محیط زیست را در منطقه تشیل داده و با هزینه خودمان

مطالعات اکولوژی و توانسنج زیادی هم انجام داده و نتای این مطالعات را در اختیار سازمان حفاظت محیط زیست قرار دادهایم.

طبیعتاً با توجه به اینه فعالیتهای صنعت که شروع شدهاند بیشتر در سواحل متمرکز هستند، ارتباطمان با معاونت دریای سازمان هم

بسیار خوب است. همه اینها به خاطر این است که ما به دنبال توسعه پایدار هستیم و توسعه پایدار در گروی توجه به محیط زیست،

مسائل اجتماع و فرهن است.»

کردی ادامه مدهد: «برای ما آنچه بیش از هر چیز اهمیت دارد توجه به طرح جام پهنهبندی یپارچه سرزمین سواحل مران است.

این پهنهبندی پشتوانه مطالعات بسیار قوی دارد و نتیجه مطالعاتش را در اختیار سازمان حفاظت محیط زیست هم قرار داده است.

توجه به پیوستهای مختلف که برای پروژهها تعیین شده هم برایمان از اهمیت زیادی برخوردار است. ما برای اولینبار در منطقه برای

حالا روی توجه به پیوستهای فرهن ،و اجتماع به جز پیوستهای زیستمحیط تعریف کردیم، یعن پروژهها پیوست فرهن

تأکید زیادی داریم. فر مکنم اگر این پیوستها بهدرست اجرا شوند هی نران در مورد فعالیتهای توسعهای در منطقه چابهار

وجود نخواهد داشت.»

ی دیر از نرانهای که در ی دو سال اخیر در مورد فعالیتهای منطقه آزاد چابهار وجود داشته، شتابزدگ آنها بوده است، اما

کردی، بر روند انجام امور در این منطقه، اسم شتابزدگ نمگذارد و مگوید: «ما اصلا اعتقاد نداریم که آنچه در چابهار و به طور

کل سواحل مران اتفاق مافتد، شتابزده است. سالها به این مناطق توجه نشده، پروژههای زیادی تعریف و امانسنج شده اما

ه کارهایروی زمین مانده و حالا فعالیتها سرعت گرفته است. اینطور نیست که ناگهان تمام مراحل کار با شتاب انجام شده باشد بل

که قبلا مقدماتشان فراهم شده بود اما با بتوجه رها شده بودند حالا با سرعت در حال انجام هستند. چنین سرعت هم اقتضای فضای

رقابت است که در منطقه به وجود آمده است. الان ی از پروژههای اصل ما که متواند به منطقه رونق بدهد، راهآهن است که در سند

توسعه محور شرق بسیار مورد توجه است اما سالها با بتوجه روبهرو بوده است. آیا سرعت بخشیدن به این پروژه شتابزدگ است؟

من اینطور فر نمکنم.»




